



中山醫學大學 113 學年度研究生逕行修讀博士學位申請表

Chung Shan Medical University 113th academic year graduate student's application form for doctoral degree study

系所別：營養學系 Department of Nutrition

申請日期：__年__月__日

Application Date: Year Month Day

申請人 基本資料 Applicant's basic information	姓名 Name	(簽章) sign	碩士班 Master Class	年級 Grade
	手機 Cell Phone		學號 Student ID	
一年級 成績紀錄 First Grade Records	第一學期必修學分成績總平均 Overall grade point average of compulsory credits in the first semester		累計學業總平均 Cumulative academic average	累計班級名次 Cumulative class ranking
審核程序 Audit procedure				
複檢 Recheck	第一學期必修學分成績總平均 Overall grade point average of compulsory credits in the first semester		累計學業總平均 Cumulative academic average	累計班級名次 Cumulative class ranking
檢附資料 Attached information	<input type="checkbox"/> 推薦函 2 份 <input type="checkbox"/> 研究計畫書 <input type="checkbox"/> 歷年成績單 <input type="checkbox"/> 其它：論文發表、特殊表現 <input type="checkbox"/> 2 recommendation letters <input type="checkbox"/> research proposal <input type="checkbox"/> Transcripts over the years <input type="checkbox"/> Others: paper publication, special performance			
指導教授 Advisor	系辦公室 Department Office			
	<input type="checkbox"/> 申請人已於申請公告期限內檢附指定繳交之資料 The applicant has submitted the specified materials within the application announcement period <input type="checkbox"/> 成績符合標準 Grades up to standard			
系主任 Department Head	院長 Dean	教務長 Provost	校長 Headmaster	

注意事項

Precautions

一、申請逕修讀博士班之研究生需具備下列要件：碩士班研究生修業一年以上，成績特優，並具有研究潛力，由本系副教授以上二人推薦(其中一人為碩士論文指導教師)，得申請逕行修讀博士學位。前項所稱成績特優並具研究潛力標準為：

- 1.提出研究計畫、代表性學術報告或學術著作，經審查認定具研究潛力。
- 2.碩士班以第一學期之必修學分成績總平均達 85 分，或名次在全班人數前三分之一以內，或其他特殊情形經本系評定為成績優異者。

1.Master's students who have completed more than one year of study with outstanding academic performance and research potential may apply for direct admission to the doctoral degree program. They must be recommended by two associate professors or above, one of them being the master's thesis advisor. The criteria for outstanding academic performance and research potential are as follows:

- (1) Submission of a research proposal, representative academic reports, or academic publications recognized as having research potential through evaluation.
- (2) Achieving a total average score of 85 or above for the required credits in the first semester of the master's program, ranking within the top one-third of the class, or other exceptional circumstances evaluated by the department as excellent academic performance.

二、繳交資料：

- 1.逕修讀博士學位申請書 1 份(需經指導教授簽章)。
- 2.推薦函 2 份(本系專任副教授以上之教師及指導教授各 1 份)。
- 3.研究計畫書 (代表性學術報告或學術著作) 1 份。
- 4.歷年成績單 1 份。

2. Master's students applying for direct admission to the doctoral degree program must submit the following documents:

- (1) Application for direct admission to the doctoral degree program.
- (2) Two recommendation letters (one from a full-time associate professor or above in the department and one from the thesis advisor).
- (3) Research proposal (representative academic report or academic publication).
- (4) Transcript of academic records.

Master's students applying for direct admission to the doctoral degree program in the department should submit the application form to the department office by the end of March in the second semester, and the results will be announced before May 1st.

三、審查方式：

- 1.資料審查(40%)：碩士班歷年成績單 10%、博士班研究計畫書 30%。
- 2.口試表現(60%)：研究潛力 20%、邏輯推理能力 20%、語言表達能力 20%。

3.Evaluation methods:

- (1) Document evaluation (40%): Master's program transcript (10%), doctoral program research proposal (30%).
- (2) Oral examination performance (60%): Research potential (20%), logical reasoning ability (20%), language expression ability (20%).

四、資料繳交期限：即日起 **至 113 年 5 月 1 日截止**，請送至誠愛樓 11 樓 81126 營養學系辦公室辦理。

4.Deadline for submission of materials: **From now until May 1, 2024**, please submit to the 81126 Department of Nutrition Office on the 11th floor of Chen gai Building for processing.

五、本申請案將安排召開「營養學系招生事務委員會」審議，決議後將檢附本申請表及會議紀錄送院長、教務長及校長核示。

5.This application will be convened by the "Department of Nutrition Admissions Committee" for deliberation. After the decision is made, this application form and meeting minutes will be submitted to the dean, dean and principal for approval.

六、校長核示後，請將本表影本送教務處辦理逕博學籍異動。

6.After verification by please send the photocopy of this form to the Office of Academic Affairs to handle the change of student status of direct admission to doctoral program